
                                                     ZAPISNIK

Sa 69. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno
staranje Skupštine Crne Gore, održane 12. decembra 2014.

godine

      Sjednica je počela sa radom u 15  sati i 15 minuta. 

      Sjednicu je otvorio i istoj predsjedavao poslanik Zoran Jelić,
predsjednik Odbora. 
    
     Sjednici Odbora nije prisustvovao poslanik Andrija Popović. 

     Pored  članova  Odbora  sjednici  je  prisustvovao  mr  Nikola
Vukićević, generalni direktor Direktorata za Budžet u Ministarstvu
finansija i  predstavnici budžetskih potrošačkih jedinica iz oblasti
zdravstva, rada i socijalnog staranja. 

     Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

     Za sjednicu je predložen sljedeći:

                                                    DNEVNI RED

    PREDLOG ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 2015.GODINU

        Uvodno izlaganje o Predlogu zakona o Budžetu dao je mr
Nikola  Vukićević,  generalni  direktor  Direktorata  za  Budžet  u
Ministarstvu finanasija, nakon čega su se predstavnici budžetskih
potrošačkih jedinica iz oblasti zdravstva, rada i socijalnog staranja,
pojedinačno detaljnije osvrnuli na opredijeljena sredstva i potrebe
potrošačkih  jedinica.
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      Kenan Hrapović, direktor Fonda zdravstva, kazao je, da je
Budžetom za 2015. godinu opredijeljeno oko 171 milion eura za
Fond  zdravstva.  Nadalje,  kazao  je  da  su  u  Fondu  zdravstva
predložili  da se povećaju prihodi  po osnovu akciza na cigarete,
alkohol i sve ono, kako je kazao, što šteti zdravlju stanovništva a
što  je  u  skladu  sa  konvencijama  Svjetske  zdravstvene
organizacije. 

         Nebojša Todorović, pomoćnik ministra zdravlja istakao je, da
je preko dva miliona povećan Budžet iako to nije dovoljan iznos za
sve potrebe u zdravstvu. Naglasio je da se moraju uraditi pojedine
racionalizacije  kada je  riječ  o  zdravstvenom sistemu a misli  se
kako  je  kazao  na  bolovanja,  putne  troškove,  racionalno
propisivanje i potrošnja ljekova i td. Naglasio je da će se nastaviti
tokom 2015. godine sa programima skrininga za rano otkivanje
malignih boleseti stanovništva. Kazao je da su u toku pregovori sa
Svjetskom bankom oko unapređenja zdravsta. 

     Dr Milan Mijović, direktor Kliničkog centra Crne Gore smatra da
se  mora  donijeti  odluka  da  se  u  kapitalnom  Budžetu  izdvoje
sredstva  za  opremu  i  adaptaciju  prostora.  Istakao  je  da  u
Kliničkom  centru  aparati  veoma  stari,  u  prosjeku  petnaest  ipo
godina.  Ministarstvo  zdravlja,  miljenja  je  mora  biti  nosilac  svih
ovih  aktivnosti.   Smatra  da  je  osnovno  i  najvažnije  izdvojiti
sredstava za adaptaciju prostora i nabavljanje adekvatne opreme.
Dr.  Milan  Mijović,  direktor  Kliničkog  centra  mišljenja  je   da  je
opredijeljeni Budžet nedovoljan.   

     Poslanik Emilo Labudović smatra da Podgorici prije svega treba
gradska  bolnica,  te  da  se  na  tome  treba  insistirati  i  radi
rasterećenosti  Kliničkog  centra  Crne  Gore.  Poslanik  Labudović
predlaže osnivanje Fonda za liječenje pacijenata u inostranstvu.

     Poslanik Janko Vučinić kazao je da, s obzirom na to kakvo je
stanje  u  Crnoj  Gori,  bolnice  će  i  dalje  biti  neuslovne  i  da  u
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narednom  periodu  ne  vidi  ništa  dobro  kada  je  riječ  o
zdravstvenom sistemu. 

     Poslanik Srđan Perić takođe smatra je Budžetom malo novca
opredijeljeno za zdravstvo. Budžet neće podržati. Pitao je koliko se
sa ovakvim sredstvima može garantovati  besplatno zdravstvio i
koliko bi bilo potrebno sredstava da bi se to moglo omogućiti.  

      Predsjednik Odbora poslanik Zoran Jelić pitao je da i se sa
ovakvim  Budžetom  može  dobiti  kvalitetna  zdravstvena  usluga,
ljekovi bez čekanja i nestašica. Takođe poslnik Jelić  pitao je da li
smatraju da spisak ljekova koji se nalazi na pozitivnoj listi treba
mijenjati,  dograđivati  i  dopunjavati.  Interesovalo  ga  je  i  pitanje
rehabilitacije  pacijenata,  odnosno  da  li  se  ona  sa  ovakvim
sredstvima može obezbijediiti.

   Poslanica Zorica Kovačević smatra da su sredstva opredijeljena
Budžetom mala.  Kazala je da treba napraviti  savremenu službu
Hitne pomoći u Crnoj Gori.  Hitna pomoć  koja postoji u Crnoj Gori
nema vozila koja mogu adekvatno prebaciti pacijenta. Mišljenja je
da  što  prije  treba  izgraditi  gradsku  bolnicu  i  rasteretiti  Klinički
centar Crne Gore.

     Dr Milan Mijović, direktor Kliničkog centra Crne Gore se složio
da nedostaju prostorni kapaciteti ali da medicinski nije opravdano
formirati odvojeno pravno lice kao gratsku bonicu. Rješenje je u
proširenju  postojećih  kapaciteta.  Smatra  da  zdravstveni  sistem
nije  loš.  Kazao  je  da  Kliničkom  centru  postoje  kako  je  kazao
ozbiljne  liste  čekanja  pacijenata  na  ortopediji,  kardiohirurgiji,
oftamologiji.  Smatra  da  u  Klinički  centar  mora  imati  aparat  za
zračenje.  Dr.  Milan  Mijović,  direktor  Kliničkog  centra  Crne  Gore
kazao je da postoje ozbiljni problemi u smještajnim kapacitetima u
Kliničkom centru. 

     Vukica Jelić, direktorica Zavoda za zapošljavanje Crne Gore
kazala je da je Budžet zavoda veći nego prošle godine ali da i dalje
nijesu zadovoljni opredijeljenim sredstvima. Istakla je i da su se u
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Zavodu aktivno pripremili za realizaciji više programa u cilju kako
je  kazala  pomaka na tržištu  rada.  Naglasila  je  da će Zavod za
zapošljavanje Crne Gore redovno izvještavati o svim aktivnostima
Zavoda. 

      Direktor Fonda rada Kemal Zečević istakao je da se Fondu
rada upućuje veliki  broj  zahtjeva po raznim osnovama.  Kada je
riječ o sredstvima opredijeljenim za Fond rada kazao je da ovako
opredijeljenim  sredstvima  nebi  mogla  isplatiti  rješenja  iz  2013.
godine i da bi se trabalo naći neki način  da se ovaj problem riješi i
obezbijede sredstva za isplatu rješenja koja se odnose na 2013.
godinu. 

     Dušan Perović, direktor Fonda PIO kazao je da je Budžetu za
2015.  godinu  sredstva  opredijeljena  za  ovaj  Fond  povećana  u
odnosu na ovu godinu za 1,32 posto i da je zadovoljan iznosom
opredijeljenih sredstvima. Kazao je da tokom naredne godine neće
doći do povećanja penzija.  Smatra da se ovim sredstvima može
realizovati socijalni program. Treba voditi računa kako je rekao o
stabilnosti i održivosti penzijskog i inavlidskog osiguranja. Istakao
je da se smanjuje deficit Fonda penzijskog i invalidskog osiguranja.

       Poslanik Emilo  Labudović smatra da se problemi moraju
sistematski  rješavati  te  da  je  zadovaljan  iznosom opredijeljenih
sredstava  za  Zavod  za  zapošljavanje  te  da  treba  razmišljati  o
formiranju  narodne  kuhinje  jer  je  kako  je  kazao  sve  veći  broj
gladnih u Crnoj Gori. 

       Poslanik dr Halil  Duković smatra da je osnova stabilanog
zdravstvenog sistema zadovoljan zdravstveni radnik. Mišljenja je
da bi trebala da postoji Strategija u zdravstvu, da se zna kako je
kazao  šta je prioritet.

       Poslanik Neven Gošović kazao je da se sredstva opredijeljena
za  Fond  rada   moraju  povećati,  te  da  će  se  u  tom  dijelu
amandmanski djelovati. Poslanik Neven Gošović je očekivao da će
doći i do odmrzavanja penzija.
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       Nakon svestrane i sveobuhvatne rasprave članova Odbora i
predstavnika  potrošačkih  budžetskih  jedinica  o  2/3  ukupnog
Budžeta za 2015. godinu, koji Odbor za zdravstvo, rad i socijalno
staranje pokriva, Odbor nije podržao Predlog zakona o Budžetu za
2015. godinu i predlažio je Oboru za ekonomiju, finansije i Budžet
kao matičnom Odboru da ga ne podrži i predloži Skupštini da ga
ne usvoji.  

Sjednica je završila sa radom u 18 sati i 15 minuta. 
  

Br.00-63-12/

Samostalna savjetnica II u Odboru                               Predsjednik 
Odbora                                       
         Milena Radonjić                                                                       
                                                                                                Zoran
Jelić 
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